
Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro Prahu bezbariérovou a 
otevřenou dne 29. 3. 2013

Přítomni:

Předseda: Ing. Jiří Pařízek
Členové: Petr Hána, Ing. David Dohnal, Ing. Jiří Prokel, Ing. Jiří Sládek, Pavel Karas, 
PaedDr. Hana Mrňková, Ing. Marie Málková, Michal Rada, Mgr. Viktor Dudr, Mgr. 
Erik Čipera
Tajemník: Tomáš Uhlík

Omluveni:

Mgr. Lukáš Kaucký, Ing. Miroslav Rajchart, Ing. Libor Šíma, Bc. Michal Prager

Jednání svolal předseda komise na 29. března v 8:30 do zasedací místnosti 201, 
v budově Škodova paláce, Jungmannova 35/29, Praha 1. Členům komise byla
předsedou rozeslána e-mailem pozvánka a program jednání:

1) Bezbariérový přístup tramvajových zastávek na ulici Lazarská
2) Návaznost přestupů na metru I. P. Pavlova v souvislosti s výstavbou výtahu
3) Informace o přípravě realizace výtahů na stanici metra Můstek
4) Informace o přípravě realizace výtahů na stanici metra Anděl
5) Koncepce bezbariérovosti veřejné dopravy v hl. m. Praze

Jako první věc komise na návrh pana Pařízka odsouhlasila zápis z minulého jednání 
komise (hlasování:8-2-0).

Dále odsouhlasen program dnešního jednání (hlasování:10-0-0).

ad 1) Pan předseda Pařízek informoval členy komise o proběhlém jednání u pana 
náměstka Noska a zástupců DP HMP, TSK i městské části Praha 1 ohledně řešení 
situace v Lazarské ulici a okolí, ze kterého vyplynulo, že vhodnějším řešením bude 
vytvoření tzv. zastávkového mysu oproti tzv. zastávce vídeňského typu a že 
garantem řešení je pověřen DP HMP. V ulici Vodičkova by se upravila stávající 
zastávka vídeň. typu na zastávkový mys za co nejmenších finančních nákladů v režii 
DP HMP. V ulici Lazarská budou tedy vybudovány zastávkové mysy. TSK udělalo 
předběžný rozpočet na tuto akci a cena je cca 6 mil. Kč, je teda třeba tuto částku 
zadat do investičního plánu TSK na rok 2014. Pan Čipera ocenil přístup a poděkoval 
panu předsedovi za projevenou aktivitu. Mgr. Viktor Dudr konstatoval, že v návrzích 
vše vyhovuje zrakově postiženým, poděkoval panu předsedovi a konstatoval, že to 
snad bude i dobře uděláno (viz. Modrá škola a okolí P-11). Pan Dohnal informoval o 
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předložení materiálu RHMP (viz. email) a jeho výstupech jak pro DP HMP tak pro
TSK.
Na jednání se dostavil pan zastupitel Hána.
Komise bere na vědomí:11-0-0
Úkol: DP HMP jako garant vypracuje návrh harmonogramu na provedení akce

ad 2) Pan Sládek informuje, v současnosti nejsou finanční prostředky na vybudování 
přechodu. Je vypracováván projekt. Po jeho vytvoření bude TSK žádat RHMP o 
finanční krytí. Pan Prousek informoval o jednání se zástupci měst. části Praha 2 a 
možnosti posunu zastávek tramvaje čísla 11 vzhledem k bezbariérovosti pro oba dva 
směry blíže ke křižovatce s ul. Jugoslávskou. ROPIDem bude vypracována studie, 
dále sledovat finanční krytí.
Úkol: ROPID ve spolupráci s TSK a m.č. Prahy 2, vypracovat studii a finanční 
náročnost
Pan Rada informoval o stanovisku památkářů k šířce vstupních dveří (105cm) do 
objektu s výtahem na zast. I.P.Pavlova. Pan Dohnal k tomuto konstatoval, že DP 
HMP má již stavební povolení.
Úkol: informace od památkářů, prověří pan Dohnal
Komise  bere na vědomí:12-0-0

ad 3) Pan Pařízek se v debatě vrátil k umístění akustických majáků k výtahům a 
problematice bezbariérových WC v prostorách metra obecně.
Pan Rada uvedl, že dodatečné osazení výtahů vedoucím k nástupištím metra 
akustickými majáky je pro tuto skupinu znevýhodněných podstatným přínosem. Pan 
Dudr uvádí, že výtahy by měli být bezbariérové vzhledem ke zrakově 
znevýhodněným. Je rozdíl mezi „hlášením“ ve výtahu a akustickým majákem 
s případnou dodatkovou hláškou kam který konkrétní výtah vede(ulice, nástupiště 
apod). Dále pan Dudr uvádí, že u některých starších výtahů tyto majáky jsou někde 
nejsou. 
Úkol: pan Dudr ve spolupráci s panem Dohnalem – prověřit možnost instalace a výši 
finančních prostředků na vybudování akustických majáků ve stanicích Můstek, Anděl 
a I.P.Pavlova. 
Úkol: pan Uhlík zajistí seznam výtahů v metru ve spolupráci s panem Dohnalem a 
předá tento seznam panu Dudrovi a Radovi k prověření, na kterých stanicích je 
použit akustický naváděcí systém. 
Pan Čipera se vrací a konstatuje problematiku bezbariérových veřejných WC 
především v centru města. Pan Dohnal znovu uvádí,že další WC je možno řešit až 
od nových studií kam by měli být zahrnuty. Paní Málková uvádí jako příklad stanici 
Opatov, kde bude časový prostor a možnost zapojit jak městskou část tak 
případného developera.
Úkol: pan Čipera ve spolupráci s panem Uhlíkem(JCDmobiliář, seznam a stavy), 
zjistí problematiku veřejných bezbariérových WC převážně v centru města. 
Komise bere na vědomí:12-0-0

Mimo pořadí
Pan Prokel informuje o stavu mikrobusové dopravy na zavolání. Konstatuje, že 
stávající smlouvy jsou postaveny tak, že se špatně mění jak ceny tak podmínky. 
Cestou je vypsání výběrového řízení na rok 2014. Více informací viz. 
http://www.ropid.cz/bezbarier/mikrobusy-na-objednani-s-pomoci-pred-i-po-preprave-
od-1.7.2011__s229x994.html



Úkol: do 12.4.2013 dodat připomínky a to od paní Mrňkové(MHMP), paní 
Málkové(POV), pana Čipery(Asistence) a pana Uhlíka(CZEPA).
Pan Prokel se omlouvá a odchází

ad 4) Pan Uhlík představil prezentaci navazujícího okolí u výstupu z výtahu na stanici 
metra Anděl. Konstatoval, že úpravy okolí potřebují jen případné menší úpravy jako 
je výměna dříve používaných velkých dlaždic za menší či jiné materály.
Úkol: pan Dudr a pan Rada se vyjádří k nutnosti úprav vodicích linií přes přechody 
na křižovatce Plzeňská x Nádražní.
Komise bere na vědomí:11-0-0

ad 5) Pan Rada zaslal členům komise návrh k tvorbě a struktuře dokumentu
Koncepce odstraňování bariér ve veřejné dopravě v Praze na roky 2014 až 2016.
Dále uvedl, že by bylo dobré vzít si jako podklad Prohlášení RHMP o bezbariérovosti 
dopravy z roku 2010. Rozhodně by mělo v dokumentu být uvedeno co dobrého se již 
podařilo z hlediska bezbariérovosti, dále co nás čeká a co je potřeba udělat pro jeho 
naplnění.
Bylo by dobré vytvořit tzv. autorskou skupinu, která by na vytvoření materiálů 
dohlížela. Vytvoření by mohlo trvat ca ½ roku.
Úkol: pro všechny členy – podívat se do daných materiálů a podat návrhy a náměty.

Pan Čipera upozornil na možnost čerpání informací z již uskutečněného průzkumu 
přístupnosti, dále uvedl možnost zapracování námětu ze zahraničí.
Úkol: pan Čipera zajistí případné podklady pro tvorbu dokumentu od kolegů z Vídně, 
pan Uhlík předá členům komise podklady ze skupiny Mediate jako podklad.

Pan Dudr uvedl, že toto by mohl správný postup, navíc by se pokusil zapojit do 
problému maminky s kočárky, seniory. Pan zastupitel Hána uvádí jako možnost 
podívat se jak to dělají v zahraničí.
Komise bere na vědomí:11-0-0

Pan Rada informoval o konferenci Candela 2013 věnované veřejnému osvětlení. 
Informace zaslal v emailu členům komise. Podotkl pochvalu pro město Prahu.

Pan Prousek informoval o spolupráci na znění otázek ke změnám v dopravě v MHD 
především k naší cílové skupině.
Úkol: zaslat panu Prouskovi znění otázek pro průzkum ke změnám v MHD, paní 
Málková(POV), Uhlík(CZEPA), Čipera(Asistence), pan Dudr a pan Rada(za zrakově 
znevýhodněné)

Pan Čipera pozval členy na debatu s primátorem Prahy panem Svobodou a 
promítnutí filmu Praha-Vídeň a zpět, dotázal se na budoucnost evropských fondů 
vzhledem ke tvorbě koncepce a dále upozornil na komplikace při výlukách v přepravě 
pro naši cílovou skupinu.

Pan Rada konstatuje konstatuje směrem k městu, k RHMP, k zastupitelům a k vývoji 
na roky 2014-2020 o vhodnosti debaty na úrovni oddělení RFD pana Šímy a odd.
odboru fondů evropské unie.
Úkol: pan Pařízek zajistí součinnost a informuje na příštím jednání komise



Odešel pan Dohnal.

Pan Pařízek jednal s občanským sdružením Hever a na příští jednání komise pozve 
zástupce a o. s. nám představí svoji činnost. Pan Rada poukazuje na negativní 
zkušenost v rámci zaměstnávání osob se zdravotním postižením pan Čipera pak na 
fakt, že jsou největší asistenční společností na území Prahy.
Souhlasíme s pozváním:5-2-1
Úkol: paní Mrňková prověří o.s. Hever na příští jednání komise.

Pan Předseda Pařízek ukončil jednání komise. Další jednání se bude konat v pátek
26. dubna ve 13:00 hodin v zasedací místnosti 201, v budově Škodova paláce, 
Jungmannova 35/29. 

V Praze dne 3. 4. 2013

……………………………..
Ing. Jiří Pařízek
předseda Komise pro Prahu 
bezbariérovou a otevřenou

Zpracoval a za správnost odpovídá tajemník komise Tomáš Uhlík.




